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Direcció de Serveis a les Persones i al Territori 
Districte de l’Eixample 

València, 307,  3r 1a 
08009 Barcelona 
www.bcn.cat/eixample 

Resum Comissió de seguiment del Consell de Barri de la Sagrada Família  

Dia: 15 de juliol de 2020 

Hora : 18.00 h 

Lloc:  Sala 3 del Casal de barri Espai 210  

   Enllaç: https://meet.jit.si/CdS-SagradaFamília200715 

   Contrasenya: CdSSaFa290715 

 

Assistents:  

Jordi Matas, Conseller de barri del G. Municipal Barcelona en comú-E. 

Joan Itxaso, Associació veïns i veïnes Sagrada Família. 

Consol Montenegro, Associació Cultural El Poblet i Banc del Temps 

Magda Gil Queralt, Eix comercial Sagrada Família. 

Natàlia Mas, Eix comercial Encants Nous. 

Paco F. Gonzalez, AFA Escola Gaia 

Sandra Farré, Colla Castellera de la Sagrada Família. 

Maria, Grallers 12 Torres. 

Fidel Gonzalez, tècnic de Democràcia Activa. 

Teresa Gómez, Coordinadora Territorial i Convivència. 

Marc Martínez, Conseller del G. Municipal PSC. 

Pedro Juan Sánchez, Conseller del G. Municipal C’s. 

Pol Serrano, Conseller del G. Municipal Junts X Cat. 

Olga Bastidas, tècnica de barri de la Sagrada Família i Secretaria de la CdS. 

 

Ordre del dia de la Comissió de seguiment 

1. Informació sobre el funcionament de la Comissió de seguiment i el futur pla de desplegament del 
Reglament de Participació Ciutadana (RPC) . 

2. Informació de l’estat dels processos participatius de PAD i pressupostos participatius. 

3. Analitzar l’estat de diferents projectes i problemàtiques del barri: 

a) Canvis en la mobilitat 

b) Canvis en el pressupost 

c) Evolució de les xarxes de suport que han sortit durant el confinament. 

d) Ubicació definitiva Escola Gaia 

4. Prospecció de possibles temes a treballar dins la comissió de seguiment. 

5. Torn obert de paraula. 

 

La sessió comença a les 18.00h . 

 

https://meet.jit.si/CdS-SagradaFamília200715


 

    
 
 
 
 

 
 

2 
 

Direcció de Serveis a les Persones i al Territori 
Districte de l’Eixample 

València, 307,  3r 1a 
08009 Barcelona 
www.bcn.cat/eixample 

 

El conseller de barri dona la benvinguda a tots els presents i explicar els punts de l’ordre del dia a  tractar. 

 

1. El Fidel González, tècnic de Democràcia Activa i participació, explica que a la Sagrada Família 
amb motiu de l’estat d’alarma, és l’únic barri de l’Eixample que no s’ha renovat la composició 
de la comissió de seguiment, per aquest motiu no explica el funcionament de la comissió de 
seguiment.  

Des de Democràcia Activa a la tardor de 2020 es faran diferents actuacions entre els consellers 
de districte, els tècnics, les entitats i ciutadania que formen part de la comissió de seguiment 
per tal de poder desplegar el Reglament de Participació Ciutadana.  

2. El conseller Jordi Matas explica que al barri de la Sagrada Família no es va poder fer l’últim 
consell de barri, programat pel 12 de març i per tant no s’ha pogut treballar ni debatre 
propostes del Programa d’Actuació del Districte Eixample (PAD), ni sobre projectes d’inversió al 
Districte de l’Eixample dins del marc dels pressupostos participatius. Els debats sectorials sí 
que es van poder fer. 

En relació amb el pressupost d’inversió municipal ha quedat pales que amb la covid-19 han 
canviat les prioritats i encara no està clar quins seran els ingressos pel 2021. L’Ajuntament està 
treballant amb el Govern d’Espanya per poder fer dèficit. Si no es pogués fer definit, la situació 
seria que de capítol 1, corresponent a serveis no es tocaria res, també quedaria igual les 
subvencions i els convenis, però els ajustos pressupostaris s’hauran de fer en temes 
d’inversions. 

Per tant aquests ajustos pressupostaris afecten el PAD i als pressupostos participatius, els 
quals era de 7,5 milions d’euros i ara els diners a invertir seran menys. El procés no variarà i es 
va tancar a finals de març totes les propostes,  ara s’està fent la valoració tècnica i sortirà a 
votació ciutadana les 30 millors propostes. A l’Eixample han presentat 205 projectes i del barri 
de la Sagrada Família hi ha 27. 

El PAD en aquests moments està en revisió tècnic-política i serà aprovat a l’octubre. Malgrat 
respectar els processos és difícil dibuixar un escenari concret perquè no ser sap amb quins 
ingressos es podran disposaran. 

L’associació de veïns demana poder continuar invertint i augmentant la subvenció en aquells 
projectes que ja estaven en marxa com el Casal de barri Ateneu- El Poblet. I demana que la 
ciutadania ha d’estar informada en tot moment i ha de tenir clar on es gastaran els diners. El 
conseller comenta que es prioritzarà sobre aquells temes que ja s’està treballant però la 
reducció vindrà en temes d’inversió nous. 

El Paco de l’AFA de l’escola Gaia vol saber  que implica, que durant la Covid s’ha realitzat una 
despesa extra de 300 milions, ja que no sap quina era la totalitat del pressupost per poder 
saber quina és la situació real. El Conseller explica que si no s’acceptà dèficit, no es podrà fer 
inversió, només es podrà realitzar  les inversions previstes i iniciades abans de la Covid. El que 
es vol evitar per part de l’administració és retallar en serveis i el que voldria fer és obrir serveis 
nous per cobrir les noves necessitats. 

3. Canvis en la mobilitat: al gener s’aprovava la Declaració d’emergència Climàtica, la qual cosa 
suposava  implantar una sèrie de mesures que tenen a veure amb  millorar als vianants, els 
eixos verds; eixos per passejar  amb ampliació de voreres; xarxa de transport públic; millorar 
els carrils bici. Durant aquest temps s’han anat fent diferents intervencions com la del carril bus 
per c/Aragó. Per tal de poder treballar aquests temes s’ha de crear un grup impulsor sobre la 
superilla de Sagrada Família i veurà com s’encaixa amb la mobilitat al barri. 

Hi ha un altre procés de debat que afectarà el barri i és  veure com finalitza l’obre del Temple, 
on aquesta comissió haurà d’anar de la mà amb el grup impulsor de mobilitat (Ecologia Urbana 
serà qui lideri aquests dos debats). 
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Va haver-hi diferents intervencions on es demana que la participació en aquests processos dels 
veïns sigui real. De les entitats de comerciants demanen poder estar presents en aquests 
debats perquè s’estan fent intervencions on no s’està tenim en compte les necessitats dels 
comerços del barri. El conseller comenta que tots aquests punts negres detectats els passin a 
la tècnica de comerç per tal de poder treballar-los. 

Evolució de les xarxes de suport que han sortit durant el confinament: El Conseller explica que 
des de l’ajuntament s’està treballant per sonar continuïtat a les xarxes de suport que han sortit 
durant el confinament. Democràcia Activa donarà un reforç econòmic a diferents equipaments 
de proximitat. Al districte seran el Casal de barri Espai 210 i Calàbria 66 qui acollin el projecte. 

Ubicació escola Gaia: La proposta és anar a la fàbrica del paraigua  (consell de cent entre 
Cartagena i Dos de Maig) solar integrat dins el pla de Glòries (la canòpia), aquest espai estava 
reservat per fer un centre d’FP i es reconvertirà  en una escola. Per tal de poder fer l’escola en 
aquesta ubicació ha d’haver-hi una aprovació definitiva del Pla de Glòries on s’accepta que hi 
hagi un canvi d’equipament educatiu d’FP a Escola Primària i per últim caldrà l’aprovació  en el 
Plenari de l’Ajuntament de Barcelona. Aquesta proposta no acaba d’agradar a l’Associació de 
veïns que no vol renunciar a un equipament, considera que l’edifici que serà d’oficines 
municipals s’hauria de reconvertir en equipament per FP i habitatge pels veïns. 
El pare de l’AFA de Gaia va explicar com ha estat la seva lluita per aconseguir un solar per 
l’escola i la dificultat que hi ha al barri de disponibilitat de sol adequat.  
 
Canvis en el pressupost: Aquest punt ha estat tractat a l’apartat 1 d’aquest resum. El Conseller 
explica que les inversions que estaven previstes continuen amb la seva previsió: 
La remodelació de l’illa d’equipaments Espai de Gent Gran- Centre Cívic- Biblioteca i Mercat 
Sagrada Família. 
Desenvolupar la segona fase de l’acord del Temple i Ajuntament de Barcelona: finalització de la 
façana de la Glòria; l’afectació de les illes veïnals; l’encaix dels eixos verds i mobilitat amb la 
constitució del grup impulsor de la superilla Sagrada Família. 

 
4. Surten diferents temes pendents per poder treballar com el tema d’habitatge al carrer Indústria; 

el debat sobre el tramvia, la línia 2 del metro amb els seus problemes de vibracions, la 
residència de la gent gran...  

5. El pare de l’AFA de l’Escola Gaia demana informació sobre el tema de l’Amiant i sobre 
l’equipament de la fàbrica del sucre, sobre tot perquè estan interessats a demanar un tros de 
solar que consideren necessari per a la nova ubicació de l’escola. 
El conseller explica que al juny –juliol s’ha retirat teulades del carrer Castillejos a dues finques 
diferents, concretament es van fer mesures al patí i van sortir sense aminat. 
Es vol fer igual a la teulada que afecta els 3 equipaments educatius (Gaia-Encants-Leonor 
Serrano). En àmbit  de ciutat s’està treballant una normativa però cada teulada és diferent amb 
la seva casuística segons propietari, també s’està mirant si des de salut pública es pot fer 
alguna cosa.  
La fàbrica del sucre la proposta seria un equipament juvenil de districte i en aquests moments 
hi ha diferents demandes per poder fer ús del nou equipament, com és el club de petanca la 
Cenia on tindria una sala d’uns 50 metres quadrats i a l’exterior les seves pistes, l’Agrupament 
Escola Antoni Gaudí com ubicació definitiva en haver de marxar del recinte del Temple 
(mentrestant el Temple fa una cessió a l’Ajuntament de Barcelona d’una part del solar de les 
aigües que acaba d’adquirir i aquest farà un conveni de cessió al Cau) i Castellers de la 
Sagrada Família, en necessitar un equipament amb prou alçada per continuar amb la seva 
evolució, demana si poden fer un equipament semblant al de Castellers de Gràcia on hi ha 
diferents entitats ubicades. 
 

La sessió finalitza a les 20 h 

Olga Bastidas Martin 

Secretaria comissió de seguiment.  
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